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1. Opening en vaststellen agenda vergadering 

Om 19:32 opent voorzitter Sanne Both de vergadering en heet de aanwezigen in de zaal en op afstand van 
harte welkom.  
 
Geen toevoegingen aan de bijgestelde agenda. Daarmee is de agenda: 
 

Agenda 

1. Opening en vaststellen agenda vergadering (voorzitter) 
2. Mededelingen 
3. Ingekomen stukken ((interim-) secretaris) 
4. Verslagen Afdelingsvergaderingen ((interim-) secretaris) 

a. Actiepunten verslag vergadering 11 november 2022, zie bijlage 1 (verslag) en bijlage 2 (spelen 
met een paraglider door kinderen onder de 14 jaar) 

b. Verslag extra Afdelingsvergadering 8 maart 2023, zie bijlage 3. VASTSTELLING 
5. Nieuw Afdelingsreglement ((interim-) secretaris), zie bijlage 4a (Afdelingsreglement) en 4b 

(Statuten KNVvL) 
a. Korte toelichting door bestuur over de totstandkoming 
b. Betekenis voor m.n. stemmen in de Afdelingsvergadering 

6. Financieel verslag 2022 (penningmeester), zie bijlage 5, VASTSTELLING 
7. Verkiezing bestuursleden (voorzitter) 

a. HERVERKIEZING Mark Schoonhoven (Examens en Belangenbehartiging/soaren) 
b. Zo mogelijk: VERKIEZING nieuwe bestuursleden (Secretaris, Veiligheid en Techniek, 

Opleidingen, Communicatie, Algemeen) 
c. Werving nieuwe bestuursleden, commissieleden en klussers (zie bijlage 6) 

8. Mediaplan en gebruiksreglement camera voor digitale promotie (voorzitter), zie bijlagen 7a en 7b, 
BESLUIT 

9. Voorstel tot besluit benutting Afdelingsreserve t.b.v. onvoorziene kosten Lift-redactie, zie bijlage 9, 
BESLUIT 

10. Voortgang Tijdelijke Commissie inzet afdelingsreserves (Ronald van Veen) 
11. Voorstel voor het verbeteren van de B2 taken lijst met betrekking tot de starttechniek (Mark 

Schoonhoven), zie bijlage 10, BESLUIT 
12. Herziening vliegreglementen, zie bijlagen 8a t/m 8e 

a. Toelichting en discussie 
b. BESLUIT(EN) over (delen van) de reglementen 

13. Rondvraag 
14. Sluiting van de afdelingsvergadering (voorzitter) 
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Aanwezigen (live): Paul Allers, Joost Mineur, Charles Blonk, Ronald ten Berge, Angélique Lormans, Jeroen 
Roos (interim-secretaris, penningmeester), Sanne Both (voorzitter), Mark Schoonhoven (examens, 
belangenbehartiging/soaren), Marc van Woensel, Ronald van Veen, Frank Thole, Christoph Rosenkranz, 
Marga van Woensel, Gerard Visser, Max Denneboom, Marc van Nieuwpoort, Jeroen Cramer, Winand 
Sitsen. 
Toehoorders via Teams: Toon Westerburger Anne Jan Roeleveld, Bart de Graaf. 
Aangemeld maar afwezig met bericht: Leontien Kragten, Bastienne Wentzel, Erik Recter. 
Aangemeld maar afwezig zonder bericht: Erwin Voogt, Dik van Ingen Schenau, Marcel Wigman. 
 
2. Mededelingen 

Geen mededelingen. 
 
3. Ingekomen stukken (interim-secretaris) 

Er zijn andere geen ingekomen stukken dan reeds genoemd bij de diverse agendapunten. 
 
In de situatie met het nieuwe Afdelingsreglement krijgen ingekomen stukken een andere status: naast de 
stukken die aan de orde komen bij een reeds geprogrammeerd agendapunt kunnen er ook overige 
stukken worden ingestuurd bij het bestuur. Die komen dan aan de orde bij dit agendapunt ‘Ingekomen 
stukken’ waarbij dan steeds kort wordt besproken en besloten hoe we hiermee tot aan de volgende 
Afdelingsvergadering mee zullen omgaan. 
 
4. Verslagen afdelingsvergaderingen 11 november ’22 en 8 maart ‘23 

De interim-secretaris geeft aan dat er twee verslagen zijn waarvan er één (te weten van 
Afdelingsvergadering dd. 11 november 2022) al is vastgesteld op de extra Afdelingsvergadering op 8 
maart jl. en één nu nog moet worden vastgesteld (extra Afdelingsvergadering op 8 maart jl.). Verder 
waren er nog uit te voeren acties zoals besproken op 22 november ’22 die op 8 maart ’23 niet aan de orde 
kwamen vanwege de lage opkomst voor die vergadering. 
 
BESLUIT: Verslag 8 maart ’23 wordt ongewijzigd vastgesteld met dank aan de interim-secretaris. 
 
Acties uit verslag ALV 22 november ’22: 
 Action Paragliding kan een factuur inzenden via de reguliere route voor de vertaling van het 

ingebrachte document en stelt het document ter beschikking aan de KNVvL. Gereed. 
 Iedereen met suggesties voor een geschikte vergaderlocatie waar hybride kan worden vergaderd 

incl. stemmogelijkheid stuurt die naar het bestuur (voorzitter.paragliding@knvvl.nl). Niet gedaan 
maar ook niet (meer) opportuun zolang hybride/online vergaderen niet is toegestaan. 

 Hoofdbestuurslid Diederick Hijink zal de medailles voor Huub Coumans en Gerard Visser nog namens 
de KNVvL thuis bezorgen. Gereed, Gerard Visser geeft aan de medaille te hebben ontvangen. 

 Een commissie wordt ingesteld: Ronald van Veen, Erwin Voogt en (ondersteuning van) Erik Louwes 
om m.n. ad-hoc uitgavelimieten vast te stellen cf. rapport “Eindelijk digitale promotie voor 
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Paragliding”. Commissie is actief, zie ook agendapunt 10, echter Erwin Voogt is uit de commissie 
getreden. 

 Scholen en clubs gaan serieus proberen om mensen te vinden voor het bestuur. Onduidelijk wat er is 
gedaan, het heeft géén nieuwe bestuursleden opgeleverd. Het bestuur roept met klem opnieuw op 
om mensen te interesseren voor bestuursfuncties, commissies en tijdelijke klussen. 

 Uitwerking door bestuur van plan voor digitale communicatie en invulling (incl. een reglement voor 
cameragebruik). Gedaan, zie agendapunt 8. 

 Check door bestuur of de aangeschafte camera op de balans van de KNVvL komt te staan. Gedaan, 
camera staat op balans van de Afdeling PGL en wordt financieel in 5 jaar afgeschreven. Zie ook 
Bijlage 5.  

 Het bestuur zal een lijst maken met afbakende klussen waarvan mensen worden gezocht die wel wat 
voor de vereniging willen doen maar die geen bestuursfunctie ambiëren. Gedaan, zie Bijlage 6.  

 Erwin Voogt zet PDF met bestaande reglementen om naar een Word-bestand. Gedaan, door de 
interim-secretaris die hiervoor een geschikte technische oplossing vond waardoor de inzet van 
Erwin niet meer nodig was (wel evengoed dank voor het aanbod). 

 Hulp en ondersteuning/toezicht van één bestuurslid voor de Commissie herziening reglementen 
zodra het bestuur weer op sterkte is. Nog niet gedaan omdat bestuur niet op sterkte is. 

 Installeren Commissie Schoolerkenning, door bestuur nadat het bestuur weer op sterkte is. Nog niet 
gedaan omdat bestuur niet op sterkte is. 

 Het bestuur deelt ‘vraag en antwoord’ van de ILT-reactie op groundhandlen door kinderen. Gedaan, 
zie Bijlage 2. 

 Mark Schoonhoven komt met een voorstel om de taken voor het bergbrevet te verbeteren (om daar-
mee bergvliegen veiliger te maken en stap naar soaren makkelijker te kunnen zetten). Gedaan, zie 
agendapunt 11. 

 Het bestuur zendt een formeel verzoek aan de Afgevaardigden m.b.t. het raadplegen van hun 
achterban over het idee van een referendum om het stemsysteem te wijzigen. Gedaan in kader van 
herziening Afdelingsreglement. 

 Tot nader order (uitbreiding bestuur nodig) zal de Liftredactie advertenties voor de Lift weigeren. 
Geldt nog steeds wegens niet op sterkte zijn Afdelingsbestuur. 

 Charles Blonk meldt voorstel wijziging inrichting lierveld bij Commissie reglementenherziening. 
Gedaan. 

 
Samenvattend: het merendeel van de acties is uitgevoerd, de acties die niet zijn uitgevoerd wachten op 
versterking van het bestuur. 
 
5. Nieuw Afdelingsreglement 

Zie Bijlage 4a. De interim-secretaris licht toe: 
 Nieuwe reglement is tot stand gekomen met betrokkenheid van vele personen en in goede 

afstemming met Hoofdbestuur 
 Nieuwe reglement is erg kort omdat dubbelingen met de Statuten en Huishoudelijk Reglement van 

de KNVvL zijn voorkómen. Heeft wel als consequentie dat de Statuten ernaast moeten worden 
gelegd. 

 Stemmen gaat voortaan anders: elk individueel lid, ingeschreven bij de Afdeling PGL, mag stemmen. 
Ook het bestuur mag nu stemmen. De personen die voorheen ’Afgevaardigde’ waren (vanuit scholen, 
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clubs/verenigingen, individuele leden) worden door het bestuur zeer hartelijk bedankt voor hun 
inspanningen de afgelopen jaren! 

 Het bestuur lobbyt bij het Hoofdbestuur voor het verwerken/opnemen van enkele wensen vanuit de 
afdeling in het te wijzigen Huishoudelijk Reglement en/of de Statuten van de KNVvL: 
o mogelijkheid tot hybride of volledig online vergaderen; 
o mogelijk tot volmacht-stemmen door mensen die niet fysiek aanwezig kunnen zijn. 

 
Naar aanleiding van het gewijzigde stemmen wordt de wens uitgesproken dat er bij een onverhoopte zeer 
lage opkomst, bijvoorbeeld door heel slechte weersomstandigheden, moet worden voorkómen dat 
besluiten worden genomen door een heel klein aantal individuele leden. Dat is mogelijk door een 
vergadering dan af te gelasten of besluiten door te schuiven naar een volgende vergadering. Daarnaast 
weten we dat het Hoofdbestuur zal (kunnen) ingrijpen als er besluiten worden genomen die het 
algemeen belang van de afdeling schaden. 
 
6. Financieel verslag 2022 

De penningmeester licht toe dat er in 2022 meer inkomsten waren dan uitgaven: ca € 10.000. Dit kwam 
doordat bepaalde uitgaven lager uitvielen dan begroot en bepaalde inkomsten (zoals brevetten en 
theorie-examens) hoger waren dan begroot. De aangeschafte camera is als afschrijving meegenomen en 
staat daarmee voor 1/5 van zijn aanschafwaarde in het jaaroverzicht. 
 
BESLUIT: Het financieel verslag 2022 wordt vastgesteld, met dank aan de penningmeester. 
 
De vergadering vraagt om in het vervolg ook de hoogte van de afdelingsreserve te vermelden. De 
penningmeester zegt dit toe en zegt tevens toe om de huidige waarde van de afdelingsreserve nog in het 
verslag van de vergadering op te nemen. Bij dezen: de afdelingsreserve bedraagt € 157.242 (incl. de 
toevoeging van het resultaat van € 9.000 op 31 december 2022. 
 
7. Verkiezing bestuursleden 

a) Mark Schoonhoven stelt zich verkiesbaar voor een nieuwe termijn. De Afdelingsvergadering heeft 
geen behoefte aan een stemming met briefjes. BESLUIT: Mark Schoonhoven wordt unaniem 
herkozen voor een nieuwe termijn als bestuurslid (examens/belangenbehartiging/soaren). 

b) Er zijn vacatures voor de functies Secretaris, Veiligheid en Techniek, Opleidingen, Communicatie, 
Algemeen. Er was een kandidaat voor de functie van secretaris maar deze is helaas ziek geworden; 
onduidelijk is momenteel of hij beschikbaar blijft voor deze functie. De kandidaat voor Veiligheid en 
Techniek heeft zich helaas teruggetrokken vanwege prioriteit voor zijn werk. Er was een kandidaat 
voor Communicatie maar die heeft zich teruggetrokken. Voor Opleidingen waren er zelfs twee zeer 
gemotiveerde kandidaten. Dat bleek geen probleem: Christoph Rosenkranz is bereid om de 
bestuursfunctie Opleidingen te vervullen en stelt zich voor, Bart de Graaf (online toehoorder) is 
bereid gevonden  om Arjan Pool (die stopt met paragliding en daarom helaas ook afscheid neemt van 
de Toetsingscommissie) op te volgen in de Toetsingscommissie die aan de opleidingen is gekoppeld. 
De Afdelingsvergadering reageert verheugd op deze beide kandidaten. 
 
BESLUIT: Christoph Rosenkranz wordt aangesteld als bestuurslid Opleidingen. Hij neemt direct plaats 
achter de bestuurstafel als bestuurslid. De vergadering dankt Bart de Graaf voor zijn bereidheid Arjan 
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Pool op te volgen. Overigens wil Arjan nog wel als vraagbaak voor Bart blijven fungeren, dank 
daarvoor aan Arjan! 

c) Werving andere bestuursleden. Helaas is het bestuur nog steeds zwaar onderbezet. Er zal een 
nieuwe oproep worden gedaan in een nieuwsbrief.  

 
De herverkiezing roept de vraag op hoe lang een bestuurslid kan aanblijven. Voor de regels omtrent de 
verkiezing van leden van het Afdelingsbestuur moeten we kijken naar de Statuten van de KNVvL (zie 
Bijlage 4b): 
 Art. 47 lid 1: Leden van het afdelingsbestuur worden benoemd voor een termijn van drie jaar. 
 Art. 47 lid 2: In voorkomende gevallen kan het afdelingsbestuur, als het belang van de afdeling 

daarmee gediend wordt, een afwijkende zittngstermijn voorstellen aan de afdelingsvergadering. 
 Art 48: Een aftredend lid van het afdelingsbestuur is aansluitend maximaal tweemaal 

herbenoembaar en heeft hierdoor maximaal drie aaneengesloten zittingstermijnen van elk maximaal 
drie jaar, ongeacht eventuele tussentijdse portefeuille- of rolwisselingen. Na afloop van de 
derde zittingstermijn kan een lid van het afdelingsbestuur niet eerder voor een nieuwe 
zittingstermijn worden benoemd dan nadat tenminste een daaropvolgende periode van drie 
jaren is verstreken. 

N.B. In lijn met deze regels kan iemand dus maximaal 9 jaar achtereen lid zijn van een afdelingsbestuur. 
 
8. Mediaplan en gebruiksreglement camera voor digitale promotie 

De vergadering is tevreden met het voorgelegde plan. Op de vraag of de opnamen alleen in Nederland 
mogen worden gemaakt antwoordt het bestuur dat de tekst zo niet moet worden gelezen; opnamen in 
het buitenland zijn zeker toegestaan mits ze voor Nederlanders promotie zijn om te gaan paragliden. Er is 
verder een zorg ten aanzien van de kwetsbaarheid van de apparatuur waardoor niet iedereen geschikt is 
om hiermee om te gaan. Weliswaar is de apparatuur goed verzekerd, schade zou echter sowieso 
betekenen dat er een tijd niet mee kan worden gefilmd. 
 
BESLUIT: Het mediaplan en gebruiksreglement worden aangenomen met de kanttekening dat aan het 
gebruiksreglement moet worden toegevoegd dat de persoon die de apparatuur wil gebruiken ter zake 
kundig moet zijn (i.v.m. de gevoeligheid van de apparatuur, zulks volledig ter beoordeling aan het bestuur.  
 
9. Voorstel tot besluit benutting Afdelingsreserve t.b.v. onvoorziene kosten Lift-

redactie 

Het bestuur stelt voor om in te stemmen met twee verzoeken vanuit de Lift-redactie cf. de Bijlage. N.a.v. 
de vraag of we deze meerkosten niet gewoon kunnen absorberen (een begroting komt immers nooit 
helemaal precies uit) antwoordt het bestuur dat onvoorziene uitgaven door dit bestuur niet meer worden 
toegestaan na de ontstane consternatie over de uitgave voor de promotiecamera. Zolang het bestuur 
geen ‘post onvoorzien’ heeft in de begroting lopen onvoorziene uitgaven via het Hoofdbestuur aangezien 
ze uit de reserves moeten komen. 
 
N.a.v. de Adobe-licentie komt de vraag of deze wellicht ook voor andere doelen zal worden gebruikt door 
de Lift-redactie; dan zou een bepaalde kostenverdeling moeten plaatsvinden. Het bestuur wil hier niet in 
mee (m.n. te ingewikkeld) en wijst deze suggestie af. 
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BESLUIT: De afdelingsvergadering stemt in met deze uitgave en verzoekt het bestuur hiervoor instemming 
op te halen bij het Hoofdbestuur. 
 
10. Voortgang Tijdelijke Commissie inzet afdelingsreserves (Ronald van Veen) 

Ronald van Veen meldt dat hij en Erik Louwes naar aanleiding van de oproep in de Lift al ca 10 voorstellen 
hebben mogen ontvangen. Ze zullen nog 1 maand wachten alvorens te starten met de eerste schifting en 
verdere uitwerking door/met de indieners. Het bestuur zal nog een keer de oproep voor voorstellen 
herhalen via een Nieuwsbrief.  
 
11. Voorstel voor het verbeteren van de B2 taken lijst met betrekking tot de 

starttechniek (Mark Schoonhoven 

Concreet is het voorstel om de volgende zaken toe te voegen aan de takenlijst B2 (die overigens gelijk is 
voor alle hoofdstartmethoden): 
1. Achterwaartse opzetten, controleren en onder controle houden. Minimaal 5 van de 40 vluchten van 

de takenlijst waarbij de start is gedaan vanuit het achterwaarts scherm opzetten. 
2. Asymmetrisch scherm kunnen opzetten en het aantoonbaar onder controle kunnen houden van het 

scherm. Hardere wind is hierbij nodig. Met een overgang (m.b.v. groundhandling) waarbij van het 
scherm met alleen tip op de grond en volledig herstel naar boven het hoofd. Afwisselend naar twee 
zijden. 

3. Meerdere keren (minimaal 2x) correct kunnen afbreken van een voorwaartse en achterwaartse start. 
 
Over het voorstel komt discussie over m.n. de volgende punten: 
 Wat is precies het doel? Mark Schoonhoven: het veiliger maken van het vliegen. Door achterwaarts 

starten structureel op te nemen in de opleiding komt er meer aandacht voor het controleren van het 
scherm. 

 Is dit niet eerder een zaak die met de instructeurs moet worden besproken, moeten instructeurs hier 
zelf ook instructie in krijgen, bijv. van een ervaren instructeur (duinsoaren) of een ervaren 
duinsoarder. 

 Hoe verhoudt zich dit tot een B2 Lieren waarin vaak nooit achterwaarts wordt gestart (waarvoor 
redenen zijn) en extra taak 1 dan verlangt dat er minimaal 5 liervluchten achterwaarts wordt gestart? 
Er is immers geen takenlijst voor specifiek B2 Bergstarten. 

 Hoe verhoudt zich dit tot de reglementen? De takenlijst is hiervan immers een afgeleide. Eerst 
moeten de reglementen hierop worden aangepast. 

 Hoe verhoudt zich dit tot de Luchtwaardigheidsverklaring (LWV) waarbij een instructeur moet 
beoordelen of een piloot in staat is om veilig te vliegen? 

 
Algemene conclusie van dit discussie: 
 Qua inhoud is de vergadering het eens met deze taken 
 Dit moet echter worden meegenomen in het grotere geheel van de Reglementen en de daaruit 

volgende takenlijsten en LWV-en. 
 Een besluit over deze uitbreiding van de takenlijst is nu niet opportuun. 
 Er is algemene waardering voor deze bijdrage om het vliegen veiliger te maken! 
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12.  Herziening vliegreglementen (Marc van Woensel) 

Marc van Woensel licht toe dat hij met een flinke commissie heeft gewerkt aan de vliegreglementen.  
 
Er is gewerkt aan de volgende onderdelen: 
1. M.n. tekstueel verbeteren van het eerder gedane voorstel tot herziening van de reglementen (zie de 

Bijlagen 8a en 8b) 
2. Aanbevelingen m.b.t. aanvullende wijzigingen in het reglement: 

a. Hoofdaantekening scherper maken in relatie tot de startmethode en de 
Luchtwaardigheidsverklaring 

b. Wettelijke verplichtingen (waarom opnemen als artikel?) en veiligheidsmaatregelen (is 
verplichten betutteling en moeten aanbevelingen geen verplichtingen worden?) 

c. Soaren als startmethode vraagt veel meer inhoudelijke/technische uitwerking. 
 
Het voorstel van de commissie is dat de Afdelingsvergadering het voorgestelde Reglement (Bijlage 8a) nu 
aanneemt en dat daarna wordt gewerkt aan de aanbevelingen. Daarop komt als hoofdbezwaar dat de 
formulieren van het KEI, die door het bestuur vorig jaar volledig in overstemming zijn gebracht met het 
geldende reglement, bij de Luchtwaardigheidsverklaring geen onderscheid maakt naar de startmethode 
waarvoor het brevet wordt aangevraagd. Dit heeft vooral tot ongewenst gevolg dat een piloot die een B2-
brevet met de startmethode Lieren heeft gehaald met het LWV-bewijs dat hij/zij heeft verkregen voor 
lieren vervolgens zijn/haar B2 Berg-brevet kan aanvragen op basis van alleen een voldane takenlijst voor 
Bergvliegen. Dat vinden de scholen onverantwoord, zij pleiten er daarom voor om het oude KEI-formulier 
te gaan gebruiken. Dit is echter niet mogelijk omdat die oude formulieren inhoudelijk niet 
corresponderen met het reglementen. Ofwel: de formulieren volgen de reglementen (en niet andersom). 
Er zijn hiervoor dus enige aanpassingen nodig aan de reglementen. 
 
Voor het uitvoeren van de aanbevelingen is veel meer tijd nodig. Marc van Woensel doet het voorstel om 
hier de komende tijd aan te gaan werken. Dit zal een flinke klus zijn waarbij hulp van vele personen nodig 
is. Marc van Woensel denkt o.a. aan het benutten van de jaarlijkse instructeursdag. Marc van Woensel 
gaat proberen een commissie te vormen. Het bestuur zal in een Nieuwsbrief hiervoor mensen oproepen. 
 
Marc van Woensel stelt verder voor dat de soarcommissie de uitwerking van het soarbrevet t.b.v. de 
reglementen oppakt (soaren gaat ‘duinsoaren’ heten, ter onderscheid van bergsoaren) incl. uitwerking 
van bijbehorende theorie-examenvragen. Er zal ook een takenlijst voor ‘duinsoaren’ moeten komen. Mark 
Schoonhoven zal dit alles met de soarcommissie bespreken. 
 
De discussie mondt uit in de volgende -unanieme- besluiten door de vergadering: 
 
BESLUITEN: 
 Het voorgelegde reglement wordt aangenomen. De huidige KEI-formulieren blijven van kracht omdat 

de formulieren hiermee blijven corresponderen (het reglement is inhoudelijk nauwelijks aangepast); 
 Marc van Woensel zal op korte termijn een voorstel formuleren voor een beperkte aanpassing van 

het reglement waar het gaat om de LWV in relatie tot de startmethode. Marc legt de voorstellen 
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voor aan de commissie en anderen (zoals Angélique Lormans en Ronald ten Berge die zich hiervoor 
aanmelden) en past ze eventueel aan op basis van geleverd commentaar. 

 Het bestuur heeft van de Afdelingsvergadering mandaat om bovengenoemde voorstellen die Marc 
van Woensel zal gaan doen t.a.v. tussentijdse aanpassing van de reglementen door te voeren.  

 Naast doorvoering van het reglement krijgt het bestuur ook mandaat om de KEI-formulieren in 
overeenstemming te brengen met het aangepaste reglement. 

 Daarbij neemt het bestuur ook nog de fouten mee die in de documenten zitten. 
 Het bestuur stelt een commissie in, met Marc van Woensel als voorzitter, die de aanbevelingen 2a 

t/m 2c gaat uitwerken tot concrete voorstellen. 
 
Naar aanleiding van de discussie noemt de voorzitter nog dat: 
 het bestuur al een tijd de ambitie heeft om de brevet-aanvraag volledig te automatiseren zodat er 

geen gescande formulieren meer heen en weer moeten etc.. Het KNVvL-bureau weet hiervan maar 
kan daaraan echter nog geen prioriteit geven. 

 het KNVvL-tandembrevet verbetering behoeft om te kunnen blijven passen in de Europese 
ontwikkelingen hieromtrent. Het bestuur komt met voorstellen tot verzwaring hiervan. De piloot die 
in opleiding gaat moet o.a. meer solovluchten hebben gemaakt en bepaalde oefeningen hebben 
gedaan die ook in de SIV-training zitten. 

 
Acties: 
 Het bestuur zal in een Nieuwsbrief mensen oproepen voor de commissie die zich buigt over de 

aanbevelingen  
 Mark Schoonhoven checkt bij de soarcommissie of deze bereid is om te gaan werken aan reglement-

teksten m.b.t. het specifieke soarbrevet. 
 Het bestuur komt met voorstellen voor verzwaring van het tandembrevet. 
 Het bestuur houdt in de gaten wanneer het KNVvL weer tijd heeft om de gang te gaan met 

automatisering van de brevet-aanvraag. 
 
De Afdelingsvergadering spreekt haar complimenten uit voor de reglementencommissie en m.n. voor het 
vele werk dat Marc van Woensel hieraan heeft gedaan. 
 
13. Rondvraag 

Voorzitter: Het hoofdkantoor is druk doende met de herziene luchtruimindeling. Er is een commissie 
ingesteld die het Hoofdbestuur gevraagd en ongevraagd adviseert hierover. De vraag is wie er binnen de 
afdeling PGL voldoende luchtvaartkennis én andere argumenten kan inbrengen om de KNVvL weerwoord 
te laten beden tegen andere partijen die claims willen leggen op het luchtruim in Nederland. Dit is 
essentieel om ruimte te houden voor overlandvluchten in Nederland. Help het bestuur zoeken naar 
geschikte personen!! Actie: bestuur doet oproep in Nieuwsbrief.  
 
Voorzitter: Daarnaast is de KNVvL betrokken bij U-Space (=voor drones is wat de traditionele 
luchtverkeersleiding voor vliegtuigen is. U-space is dus niet zozeer een systeem, maar een set aan 
afspraken, protocollen, communicatiemiddelen en standaarden die er gezamenlijk voor moeten zorgen 
dat de groei van het onbemande luchtverkeer in de toekomst ordentelijk gaat verlopen. Zeker als het gaat 
om drukke stukken luchtruim en boven bebouwd gebied. Bron: www.dronewatch.nl). Vanuit PGL zit 
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Dominique van Wijk in de betreffende commissie. Ronald van Veen en Winand Sitsen bieden aan hierbij 
aan te sluiten. 
 
Winand Sitsen: De ongevallendatabase van de EHPU wordt vervangen door de (eenvoudiger) AIDA-
database. Er wordt nog gekeken om de historische inhoud van de database over te zetten (t.b.v. analyses) 
maar dat is nog niet geregeld.  
 
Paul Allers: complimenten aan het bestuur. 
 
Mark Schoonhoven: de logboeken zijn volledig opnieuw vormgegeven en worden nu gedrukt via het KEI. 
Angélique kan de door haar zeer recent bestelde logboeken omruilen. 
 
14. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering en bedankt de aanwezigen voor hun aanwezigheid. 
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OVERZICHT VAN ACTIES: 

 
 De penningmeester zegt toe om voortaan de reserves op te nemen in het financieel jaarverslag en 

zegt tevens toe om de huidige waarde van de afdelingsreserve nog in het verslag van de vergadering 
op te nemen. 

 Door bestuur aan het gebruiksreglement de kanttekening toevoegen dat de persoon die de 
apparatuur wil gebruiken ter zake kundig moet zijn. 

 Het bestuur probeert instemming op te halen bij het Hoofdbestuur voor de onverwachte uitgave van 
de Lift-redactie. 

 Marc van Woensel zal op korte termijn een voorstel formuleren voor een beperkte aanpassing van 
het reglement waar het gaat om de LWV in relatie tot de startmethode. Marc legt de voorstellen 
voor aan de commissie en anderen (zoals Angélique Lormans en Ronald ten Berge die zich hiervoor 
aanmelden) en past ze eventueel aan op basis van geleverd commentaar. 

 Het bestuur voert met mandaat van de Afdelingsvergadering de voorstellen door die Marc van 
Woensel zal gaan doen t.a.v. tussentijdse aanpassing van de reglementen.  

 Bestuur brengt vervolgens de KEI-formulieren in lijn nmet het aangepaste reglement 
 Bestuur neemt daarbij fouten mee in KEI-documenten 
 Mark Schoonhoven checkt bij de soarcommissie of deze bereid is om te gaan werken aan reglement-

teksten m.b.t. het specifieke soarbrevet. 
 Het bestuur komt met voorstellen voor verzwaring van het tandembrevet. 
 Het bestuur houdt in de gaten wanneer het KNVvL weer tijd heeft om de gang te gaan met 

automatisering van de brevet-aanvraag. 
 Ronald van Veen en Winand Sitsen bieden aan om aan te sluiten aan bij commissie die zich bezig 

houdt met U-space (drones). 
 Door bestuur uitbrengen Nieuwsbrief met: 

o nieuwe oproep voor mensen ter versterking bestuur en commissies 
o nieuwe oproep voor voorstellen zinvolle besteding afdelingsreserve 
o oproep voor mensen voor de commissie die zich buigt over de aanbevelingen m.b.t. de 

reglementen 
o oproep voor personen die zitting willen nemen in commissie die Hoofdbestuur adviseert over 

nieuwe luchtruimindeling 


